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Az emberek mellett kell állnunk
Beiktatása alkalmából beszél
gettünk Boros Péter nagytisz
teletű úrral a városban szolgá
latot teljesítő református lel
késszel életútjáról, hitről, és 
az értékekről, amelyek a bol
dog élethez szükségesek.

- Hogyan lett református lelkész, 
s milyen út vezetett Budakeszire?

- A lelkész! elhívásnak külső 
és belső jelei vannak. Nálam a 
külső körülmények adottak vol
tak. Családi hagyomány nálunk a 
lelkészi pálya, édesapám is ezt a 
hivatást választotta. A történet
hez hozzátartozik, hogy ő próbált 
lebeszélni róla, mondván ez egy 
nagyon nehéz pálya, sok felelős
séggel jár. Fiatalkoromban én is 
átestem a keresés állapotán: mi
hez is kezdjek, mire szánjam az 
életemet. Végigjártam több egy
házi közösséget. Sok nagyszerű 
embert, kitűnő prédikátort hall
gattam. Elhatároztam, hogy tör
ténelemtanár leszek, ezért beirat
koztam a Miskolci Bölcsész Egye
sület által indított képzésre törté
nelmet tanulni. Az itteni egyete
mi bibliakörben egy lassú folya
mat során tudatosult bennem az 
elhivatás. Nem volt egy nagy pil
lanat, sokkal inkább beleértem, 
belenőttem a döntésbe. Megjegy
zem a történelemről sem mond
tam le. Az idén szereztem diplo
mát a Debreceni Egyetemen.

Az újrainduló pataki teológi
án ismertem meg a feleségemet, 
akivel egy tanulókörben voltunk. 
Gyorsan kiderült, hogy hasonlóan 
gondolkodunk, közösek a céljaink 
és nagyon jó! megértjük egymást. 
Az életben éppúgy, mint a lelké
szi munkában igazi társakra talál
tunk egymásban.

- Erre mondják, hogy kinek a 
pap, kinek a papné...

- Összeházasodtunk, és mi
után Debrecenben befejeztük ta
nulmányainkat 1999-ben egy 
ösztöndíjjal Németországba, a 
vesztfáliai Bielefeldbe kerültünk 
gyakorlati teológiát hallgatni. Itt 
ért bennünket egy megtisztelő 
felkérés: az Észak-Németországi 
Magyar Református Lelkigondo
zói Szolgálat lelkészeként 2000 
és 2004 között Hannoverben, 
Göttingenben, Braunschweigben, 
Berlinben és Hamburgban szol
gálhattunk a nyugati szórvány

ban élő magyarság körében. Az 
anyanyelvi istentiszteletek mel
lett - ottani segítőtársainkkal - 
kéthetente szerveztünk magyar 
óvodát és vasárnapi iskolát, 
amelybe 12 esztendős korukig 
járhattak a gyerekek. Sok-sok já
tékkal, énekkel igyekeztük erősí
teni a magyarsághoz kapcsolódá
sukat, identitásuk megőrzését.

- Miért döntöttek úgy, hogy 
hazajönnek?

- Németország számunk
ra nem az otthon. Magyaror
szágon lelkészként legalább 
annyi feladat van, mint oda
kint. Hazakerülésem után Bu- 
dapest-Budahegyvidéken dr. 
Szabó István püspök úr mel
lett dolgoztam. Innen hívott 
meg a Budakeszi gyülekezet, 
hogy prédikáljak egy istentisz
teleten. Hosszasan elbeszél
gettünk, s engem választottak
lelkészükké.

- Mi a legfontosabb feladata 
a város lelkészeként?

- Mindenekelőtt a saját közös
ségünkhöz tartozók. Budakeszin a 
felmérések szerint több mint 2000 
református él. Sajnos azonban kö

zülük még korántsem sikerült min
denkit elérnünk. Szeretnénk őket is 
megszólítani és igazi, lelki közössé
get építeni, ahol Istenre figyelve ta
lálkozhatunk egymással. Ezúton is 
szeretettel hívjuk és várjuk őket, ke
ressenek meg minket!

Szeretnénk hozzáadni a város 
életéhez a magunk értékeit. Erre 
szolgáltak eddig a Protestáns Kul
turális Estek, vagy a Kálvin terem 
különféle rendezvényei, amelyekre 
szeretettel várjuk a város minden 
polgárát, aki kíváncsi mindarra, 
amit mondani, adni tudunk. Lé
nyegesnek tartom a felekezetek 
közötti ökumenikus együttműkö
dést a városban, hogy együtt kép
viseljük azokat az értékeket, ame
lyekkel harmonikusabb és kiegyen
súlyozottabb életet lehet élni.

Fontos számomra a gyüleke
zet fenntartásában lévő cserkész
csapat működése is. A cserkészet 
a példaadás és a cselekedve tanu
lás mindig időszerű „módszerén” 
keresztül mutatja meg, hogy az 
élet akkor igazán kaland, ha az 
ember a jóra törekszik, ha a jót 
helyezi élete középpontjába.

- A lelkész egyik legfontosabb fel
adata a segítségnyújtás, hiszen gyak
ran találkozik nehéz élethelyzetekkel.

- „Jöjjetek énhozzám mind
nyájan, akik megfáradtatok és 
meg vagytok terhelve, és én meg
nyugvást adok nektek” - mondja 
Jézus. Az emberek mellé kell áll
nunk, és meg kell adnunk minden 
segítséget, ami tőlünk telik. A sa
ját segítségünk mellett azonban 
még lényegesebb, hogy Isten felé 
mutassunk. El kell mondanunk az 
embereknek, hogy van élő Isten. 
Ha Istenre figyelünk, megtalálhat
juk életünk értelmét. szjm


